
POGOVOR Z ALOJZOM ŠPUROM, PREDSEDNIKOM SLOVENSKEGA DRUŠTVA
»PLANIKA«VŠVICI '

Prikazali smo pravo sliko Jugoslavije
Od lanskega decembra dalje je Alojz Špur predsednik

slovenskega društva Planika v Winterthuru v švici. Te
dni se je mudil v Ljubljani in naprosili smo ga za kratek
pogovor o dejavnosti tega društva.

»Predvsem želimo pope-
striti naše delo,« je povedal
Špur in dodal, da si prizade-
vajo za prihodnje leto najti
nove oblike, s katerimi bi
pridobili kar največ Sloven-
cev, ki so na začasnem delu
v Švici. Ob t e m je še poja-
snil, da je bilo slovensko
društvo Planika (ki pa v Svi-
ci ni edino) ustanovljeno le-
ta 1974 in da šteje zdaj 120
članov. Več kot polovica čla-
nov je zelo aktivnih. V okvi-
ru društva delujeta smučar-
ska in kegljaška sekcija.

- Ali tako organizirate tu-
di prireditve?

»Seveda. Vendar m o r a m
povedati, da n e izgubljamo
časa po nepotrebnem. P r e d
vsako prireditvijo se sestane
naš odbor samb dvakrat.
Prvič, ko se dogovorimo za
organizacijo prireditve in si
razdelimo naloge; drugič,
tik pred prireditvijo, da ugo-
tovimo, ali je vsakdo bpravil
svojo nalogo.«

Prireditev imajo več. Pozi-
mi v februarju imajo v Unte-
ribergu veleslalom. V marcu
proslavijo dan žena, junija
pa imajo tradicionalni pi-
knik. Septembra je v Pfun-
genu »vinska trgatev« in isti
mesec priredijo tudi planin-
ski izlet. Novembra imajo
osrednjo proslavo dneva re-
publike, na kateri sodelujejo
vsa štiri s lovenska društva v
Švici.

- Ali se vključujete v po--
d o b n e prireditve, ki jih orga-
nizirajo Švicarji?

»Da. Aktivno sodelujemo
na tako imenovanem Alba-
nifestu v Winterthuru. To je
zelo velika prireditev, na ka-
teri sodeluje 230 društev. Ta-
krat postavijo v mestu in
okolici šotore, mesto zaprejo
za promet in p o ulicah pleše-
jo vso noč. Mi imamo svoj
šotor, ki lahko sprejme 150
ljudi. Lani smo pred njim
pekli odojka na žaru in t o je
bila tolikšna atrakcija, da

nas je posnela celo švicarska
televizija.«

- Kakšni so odnosi med
vami in Švicarji?

»Lahko rečem, da so do-
bri. Kar se nas tiče, smo
uspeli mnogim Švicarjem
prikazati Jugoslavijo v pov-
sem drugačni luči, kot so si
jo zamišljali. Prav zaradi
odnosov, ki smo jih uspeli
ustvariti v okolju, v katerem
živimo, je marsikateri Švicar
že obiskal Jugoslavijo kot
turist in ni bil razočaran.«

- Imate tudi slovensko
šolo?

»Planika je bila že pred
osmimi leti pobudnik za slo-
venski oddelek dopolnilne
jugoslovanske šole. Zdaj
obiskuje ta oddelek 32 učen-
cev.«

Ob koncu pogovora je '
Alojz Špur še povedal, da
naši zdomci ob prihodu n&
počitnice v Jugoslavijo naj-
raje poiščejo prostor v ka-
k e m počitniškem domu. P a
ne zato, ker ne bi zmogli
stroškov za hotel, a m p a k za-
to, da pridejo njihovi otroci
v stik z domačimi in da se
tako izpopolnijo v znanju
slovenščine. Niko Isajevič


